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PROTOKÓŁ LXXVIII 

LXXVIII Sesja Rady Miejskiej w Pilawie z dnia 21 marca 2024 r.  

(Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Pilawie) 

Sesja trwała od godz. 10:00 do godz. 11:10 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Andrzejczyk Marek obecny   

2 Bujwid Anna obecna   

3 Gałat Tomasz obecny   

4 Gano Konrad nieobecny   

5 Gawryś Krzysztof obecny   

6 Jarosławski Mirosław obecny   

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota obecna   

8 Paradowski Jarosław obecny   

9 Parzyszek Radosław obecny   

10 Piętka Agnieszka obecna   

11 Przybysz Tomasz obecny   

12 Saganek Marek obecny   

13 Wojno Radosław obecny   

14 Zakrzewski Grzegorz obecny   

15 Zawadka Marcin obecny   

 

obecni 14 

wszyscy 15 
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procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie Sesji. 

 LXXVIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka. Przewodnicząca powitała wszystkich zebranych na 

sesji, Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa Panią A. Łubian, Sekretarza Panią M. Śniegucką, 

Skarbnika, Panią J. Szostak, kierowników oraz dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, 

sołtysów i przewodniczących rad mieszkańców, Komendanta Gminnego OSP L. Trzeciaka, 

pracowników Urzędu Miasta i Gminy Pilawa oraz radnych Rady Miejskiej w Pilawie. 

 Porządek obrad LXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa 

na 2024 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2024-2037. 

5. Podjęcie uchwały w sprawia nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie z obowiązku wpłaty do budżetu nadwyżki 

środków obrotowych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta i 

Gminy Pilawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości oraz nabycia prawa własności budynków na niej 

posadowionych do zasobu mienia Miasta i Gminy Pilawa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pilawie. 

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji.  
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka stwierdziła 

prawomocność obrad. Na sesji obecnych było 14 radnych, nie było radnego K. Gano. Lista 

obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Pilawa na 2024 rok. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że w projekcie 

uchwały proponowane są następujące zmiany budżetu Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok: 

1) Po stronie dochodowej:  

a) wprowadza się dotacje ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego z 

przeznaczeniem na realizację zadań: 

 Przebudowa drogi gminnej w m. Kalonka w kwocie 200.000,00 zł, 

 Przebudowa drogi gminnej w m. Lipówki – dofinansowanie w wysokości 

180.000,00 zł, 

b) wprowadza się środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich przyznane na 

realizację zadania pn. „Promocja lokalnych zasobów poprzez wykonanie instalacji 

z nazwą i herbem miasta” w kwocie 17.044,00 zł, 

c) wprowadza się środki na wypłatę odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku 

VAT - 4578,33 zł, 

d) wprowadza się środki na wypłatę wyrównań dla przedsiębiorstw energetycznych - 

153.000,00 zł, 

e) wprowadza się środki ze zwrotu podatku VAT za lata 2019-2023 - 1.354.3699,00 

zł, 

f) aktualizuje się plan dochodów do wysokości wpływów. 

2) Po stronie wydatkowej: 

a) W dziale Transport i łączność: 

 wprowadza się zadanie pn. Przebudowa drogi gminnej w m. Lipówki - 

504.000,00zł, 

 wprowadza się zadanie pn. Przebudowa drogi gminnej w m. Kalonka - 

558.000,00 zł, 

 zwiększa się wartość zadania pn. Budowa drogi gminnej Puznówka-Wygoda - 

400.000,00 zł – jest to wartość po otwarciu przetargu.  

 zwiększa się wartość zadania pn. Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przed 

dworcem PKP w Pilawie o kwotę 154.000,00 zł 

b) W dziale Działalność usługowa wprowadza się środki na opracowanie Planu 

Ogólnego - 200.000,00 zł 

c) W dziale Administracja publiczna: 

 wprowadza się zadanie pn. „Zakup oprogramowania bazodanowego" – jest to 

oprogramowanie do serwera, który znajduje się w Urzędzie - na kwotę  35.000,00 

zł 

 wprowadza się zadanie pn. „Promocja lokalnych zasobów poprzez wykonanie 

instalacji z nazwą i herbem miasta” na kwotę 50.000,00 zł, 
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d) W dziele Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się wartość 

zadania pn. „Wykonanie robót budowlanych na terenie wokół zabytkowego 

pomnika Ignacego Hordliczki w Trąbkach" - 12.300,00 zł 

3) Po stronie przychodowej zwiększa się wartość wolnych środków, jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego do 

kwoty 9.923.533,08 zł.  

 Natomiast zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, tak jak zawsze, wynikają 

bezpośrednio z zaproponowanych zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa. Zaktualizowane są 

plany dochodów i wydatków, a jednocześnie zadanie, które dotyczy prac wokół pomnika 

Hordliczki jest przedsięwzięciem, wobec powyższego zmienia się to przedsięwzięcie o kwotę 

zmian w budżecie, czyli o 12.000 zł.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Pilawa na 2024 rok. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 
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4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2024-2037. 

 Pytań do projektu uchwały nie było.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Pilawa na lata 2024-2037. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawia nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka przypomniała, że 

jak co roku Rada podejmuje decyzję o wyodrębnieniu lub niewyodrębnieniu. Funduszu 
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sołeckiego. Już od kilku lat decyzją Rady, fundusz nie jest wyodrębniamy. W tym roku również 

przedstawiono nam uchwałę, która nie wyodrębnia w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. Przez kilka ostatnich lat środki z funduszu sołeckiego były wydawane na siłę, 

więc zdecydowaliśmy się, żeby tego funduszu nie wyodrębniać.  

 Pytań do projektu uchwały nie było.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawia nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek PRZECIW 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 
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8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie z obowiązku wpłaty do budżetu nadwyżki 

środków obrotowych. 

 Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie Pan P. Pawlak poinformował, że 

zdarzyło się wyjątkowo, że Zakład Gospodarki Komunalnej w Pilawie wypracował nadwyżkę 

środków obrotowych, Niewielka, bo 32.998,54 zł, ale tę nadwyżkę zgodnie z różnymi 

paragrafami ustawy, powinien przekazać na konto Miasta i Gminy Pilawa. Ze względu na to, że 

zawsze w budżecie ZGK brakuje pieniędzy na inwestowanie w rozwój Zakładu, dlatego też 

zwrócił się do Rady o to, żeby tej nadwyżki środków obrotowych nie przekazać do Urzędu, 

tylko te pieniądze przeznaczyć na zakup. Wymienił w punktach dwa zakupy, które wydaje się, 

że są w pierwszej kolejności do zrealizowania: 

1. zakup beczki asenizacyjnej poj. 5000 l. – ta beczka stoi już na Zakładzie, tylko nie 

spełnia oczekiwań i jest na etapie oddawania tej beczki do wykonawcy. Beczka jest 

ładna, pomalowana, ale jak została podłączona do urządzenia hakowego to nie 

pompowała ścieków. Za taką beczkę podziękował i będzie myślał o zakupie z innej 

firmy.  

2. samochód dostawczy skrzyniowy, żeby pracownicy, którzy są przemieszczani z miejsca 

na miejsce po całej gminie do miejsca pracy, mieli możliwość załadowania narzędzi i 

sprzętu na skrzynie i mogli swobodnie usiąść w kabinie i być dostarczeni do miejsca 

wykonywania zadań.  

 Dyrektor poprosił Radę Miejską o podjęcie uchwały, aby te pieniądze zostały w 

Zakładzie Gospodarki Komunalnej.  

 Pytań do projektu uchwały nie było.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie z 

obowiązku wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 



9 
 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 
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13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta  

i Gminy Pilawa. 

 Inspektor ds. budownictwa Pan S. Duchna poinformował, że przystąpienie do 

sporządzenia planu ogólnego Miasta i Gminy Pilawa podyktowane jest zmianą ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, która weszła w życie 24 września 2023 r. 

Zgodnie z tą ustawą plan ogólny zastąpi obecnie obowiązujące studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. Studium to będzie obowiązywało do momentu 

wejścia w życie planu ogólnego, jednak nie dłużej niż do 31 grudnia 2025 r. Plan ogólny będzie 

wyznaczał strefy planistyczne i gminne standardy urbanistyczne oraz fakultatywnie można 

będzie określić obszary uzupełnienia zabudowy i zabudowy śródmiejskiej. Różnica pomiędzy 

obowiązującym Studium, a Planem Ogólnym jest taka, że plan ogólny (odmiennie do Studium) 

będzie aktem prawa miejscowego. Ustalenia zawarte w planie ogólnym będą wiążące przy 

uchwalaniu nowych planów miejscowych oraz przy wydawaniu decyzji o warunkach 

zabudowy. Jeżeli do końca roku 2025 r. nie zostanie uchwalony plan ogólny, to po tym terminie 

nie będzie możliwości wydawania decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu 

oraz uchwalania nowych planów miejscowych i zmian w planach obowiązujących. Obecnie 

obowiązujące miejscowe plany będą nadal obwiązywały. W związku z powyższym zasadnym 

jest podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta i Gminy 

Pilawa. 

 Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego Miasta i Gminy Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości oraz nabycia prawa własności budynków na niej 

posadowionych do zasobu mienia Miasta i Gminy Pilawa. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka poinformowała, 

że podjęcie tej uchwały umożliwi nabycie działki w Pilawie, która znajduje się w centrum 

Pilawy i sąsiaduje z działkami, które należą do samorządu Pilawy. 

 Pytań do projektu uchwały nie było.  
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głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości oraz nabycia prawa własności 

budynków na niej posadowionych do zasobu mienia Miasta i Gminy 

Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 
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10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok. 

 Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej Pani M. 

Kierzkowska poinformowała, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt Rada gminy wypełniając 

obowiązek zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom, określa corocznie do dnia 31 marca, 

program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. W 

programie zostały opisane zadania, które wynikają z ustawy i które w razie potrzeby należy 

realizować. Są to takie zadania jak odławianie bezdomnych zwierząt, zapewnienie im miejsca w 

schronisku, obligatoryjna sterylizacja i kastracja w schronisku, usypianie ślepych miotów, 

wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, 

zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt, poszukiwanie właścicieli dla bezpańskich zwierząt, a także plan sterylizacji i kastracji 

zwierząt, który został dodatkowo wprowadzony do naszego programu, przez Radę już we 

wcześniejszych latach i jest cały czas realizowany oraz wysokość środków finansowych 

przeznaczonych na realizację programu i sposób ich wydatkowania. Na realizację zadań w 2024 

roku przeznacza się środki w wysokości 35.000 zł. Kierownik dodała, że program wymaga 

zaopiniowania przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, organizacje społeczne oraz zarządców 

i zarządców obwodów łowieckich działających na obszarze gminy. Taką pozytywną opinię 

otrzymaliśmy.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie zapytała czy pieniądze, które są 

przeznaczane rocznie na sterylizację i kastrację wystarczają, czy są większe potrzeby? 

 Kierownik odpowiedziała, że są większe potrzeby.  

 Więcej pytań do projektu uchwały nie było. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 
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15 Zawadka Marcin ZA 

 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pilawie. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka poinformowała, 

że w dniu 1 marca br. Rada Miejska otrzymała do wiadomości pismo Wojewody 

Mazowieckiego skierowane do Pana Marcina Woźniaka, który jest członkiem Rady Społecznej 

SPZOZu – przedstawicielem Wojewody w tej Radzie, z informacją, że została cofnięta 

delegacja do reprezentowania Wojewody w Radzie Społecznej działającej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Pilawie przy ul. Wojska Polskiego 16. Uchwałą 

Rady Miejskiej musimy zmienić skład Rady Społecznej SPZOZu. Prawdopodobnie w 

niedługim czasie Wojewoda udzieli rekomendacje komuś innemu do reprezentowania go w 

Radzie Społecznej SPZOZu.  

 Pytań do Projektu uchwały nie było.  

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Pilawie. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek ZA 

2 Bujwid Anna ZA 
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3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Uwag do protokołu nie zgłoszono 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad nieobecny 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa poinformowała, że w związku z końcem kadencji, jest 

to czas, kiedy spotyka się z mieszkańcami, żeby przedstawić krótko sprawozdania z kadencji, z 

tego, co udało się na terenie i Miasta i Gminy Pilawa zrobić. Jak też odnosi się do 
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poszczególnych miejscowości, wczoraj miała dwa zebrania, dziś jeszcze jest w Puznówce. 

Poinformowała, że wczoraj dowiedziała się, że w Puznówce na zebraniu ma pojawić się 

projektant, który wykonuje projekt sieci kanalizacyjnej, więc dobrze byłoby, żeby mieszkańcy 

w tym uczestniczyli, bo będzie to okazja do zapoznania się z dokumentacją i zobaczyć, w jaki 

sposób została zaprojektowana sieć kanalizacyjna. To jest też ten czas, kiedy mieszkańcy będą 

wskazywać, w którym miejscu chcieliby podłączyć sobie swoje obiekty, więc ma nadzieję, że 

trochę ludzi na zebraniu będzie. Dziś jest ostatnie spotkanie z mieszkańcami, zostały jeszcze 

dwa zebrania strażackie i tym samym spotkania w tej kadencji się zakończą.   

 W ramach prowadzenia bieżącej działalności zostały podjęte zarządzenia zmian w 

budżecie. Takie zarządzenia podejmowane są tylko i wyłącznie w ramach przyznanych 

kompetencji i mają związek głównie z nowymi środkami drobnymi, które przychodzą od 

Wojewody, czy Ministerstwa Polityki Społecznej na nasze bieżące działania.  

Niezależnie od tego, ma miejsce nasza bieżąca działalność związana z realizowaniem 

inwestycji: 

1) Została zawarta umowa na realizację zadania związanego z wykonaniem robót 

budowlanych na terenie wokół zabytkowego pomnika Ignacego Hordliczki w Trąbkach. 

Wykonawcą jest AL-BUD Robert Marchewka z Sobolewa, wartość zadania 493 553,53 

zł. Wykonawca już wszedł w teren, dziś jest jeszcze spotkanie z pracownikami już na 

miejscu.  

2) Zawarto umowę na realizację zadania pn. „Projekt budynku Domu Kultury w Trąbkach 

– Dokumentacja projektowa w celu budowy budynku Domu Kultury w Trąbkach”. 

 Wykonawca:  INSTAL-TECH Marcin Marzec, wartość zadania 184 497,54 zł. Mamy 

nawet wstępną koncepcję, ale jeszcze spokojnie trzeba na to spojrzeć, bo ma pewne 

uwagi i będzie o tym jeszcze rozmawiać,. Jest to wstępna pierwsza propozycja do 

dyskusji i sugestii ze strony radnych.  

3) Zawarto umowy na zadanie pn. „Zakup środków żywności dla Przedszkola 

samorządowego w Pilawie”, z postępowania podzielonego na 8 części. Podpisano 

umowy na 6 części z firmą TOPAZ Sp. z o.o. Umowy będą realizowane do końca 2024 

roku.  

4) Ponownie ogłoszono przetarg na zadanie pn. „Budowa drogi gminnej Puznówka – 

Wygoda”. Wpłynęło pięć ofert, najtańsza z ceną 2 801 649,04 zł, najdroższa z ceną 

3 559 159,03 PLN. Trwa analiza możliwości finansowania zadania. Sporą część tych 

środków pochłonął pierwszy etap.  

5) Ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Zakup średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego ze sprzętem ratowniczo-gaśniczym dla OSP Pilawa”. Jest to zadanie, na 

które tak jak Pani Marszałek J.E. Orzełowska wspominała, otrzymaliśmy środki – 

ponad 1,5 mln zł na zakup nowego samochodu łącznie z wyposażeniem. Otwarcie ofert 

zaplanowano na dzień 12.04.2024r. 

6) Ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Zakup samochodu dla OSP Wygoda”. 

Otwarcie ofert nastąpiło w dniu 15.03.2024r., wpłynęła jedna oferta od Stowarzyszenia 

OSP GRODZIEC z Będzina, na samochód używany Mercedes-Benz Atego wartość 

zadania 450 000,00 PLN. Trwa analiza oferty. 

7) Ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Budowa świetlicy wiejskiej w sołectwie 

Niesadna-Przecinka Etap II”. Otwarcie ofert zaplanowano na dzień 29.03.2024r.  

8) Ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Zakup środków żywności dla Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Gocławiu”. Otwarcie ofert zaplanowano na dzień 22.03.2024r 

9) Ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Modernizacja wielofunkcyjnego boiska 

przy Publicznej Szkole Podstawowej w Pilawie”. Otwarcie ofert zaplanowano na dzień 

04.04.2024r. 
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10) Przeprowadzono zapytanie ofertowe na realizację przedsięwzięcia pn. „Modernizacja 

dachu na budynku socjalnym w Trąbkach”. Wykonawcą kontraktu o wartości 69 998,73 

zł jest BUDI-TECH z Garwolina. 

11) Wszczęto zapytanie ofertowe na realizację przedsięwzięcia pn. „Mazowsze dla straży 

pożarnych – zakup sprzętu dla jednostek OSP z terenu Gminy Pilawa”. Otwarcie ofert 

zaplanowano na dzień 29.03.2024r 

 Kolejne istotne dla nas sprawy związane są ze środkami, które udało się pozyskać na 

realizację zadań na terenie Miasta i Gminy Pilawa, są to środki z Samorządu Województwa 

Mazowieckiego. Miała przyjemność podpisywać umowy z Panią Marszałek J.E. Orzełowską. 

Podpisaliśmy ponad 9 umów na ponad milion zł: 

1) W ramach programu wsparcia „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2024” 

została p[odpisana umowa na budowę świetlicy wiejskiej w sołectwie Niesadna-

Przecinka – ETAP 2. W tym troku planujemy wykonać kolejny etap, który pozwoli 

wykończyć budynek od wewnątrz, czyli przeprowadzić wszelkie prace wykończeniowe 

oraz zgłosić zakończenie budowy. Kosztorysowa wartość zadania to 500.000 zł. Kwota 

dofinansowania maksymalna w tym programie to 200.000zł. 

2) W ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2024” 

otrzymaliśmy dofinansowanie zadań dla sołectwa Gocław oraz sołectwa Żelazna. Jedno 

zadanie dotyczy modernizacji budynku świetlicy w Gocławiu. W ramach tego zadania 

chcemy zmodernizować budynek, który został w tamtym roku kupiony, mamy 

częściowe dofinansowanie, więc jakiś etap tego zadania będziemy mogli wykonać. 

Maksymalna wartość tego zadania 30.000, kwota dofinansowania 15.000 zł, bo tylko 

tyle można było uzyskać. Chcemy wymienić w części stolarkę okienną poprzez zakup i 

montaż 7 szt. okien. Drugie zadanie związane jest z zakupem reprezentacyjnych strojów 

oraz doposażenie świetlicy wiejskiej sołectwa Żelazna. Wniosek również złożyło samo 

sołectwo, otrzymaliśmy 15.000 zł, wartość zadania jest określona na 30.200 zł, bo jest 

tu finansowanie pół na pół, są to maksymalne kwoty dofinansowania. W ramach tego 

zadnia ma być zakupione doposażenie do świetlicy wiejskiej w sołectwie Żelazna, w 

postaci zestawu nagłaśniającego wraz z aktywną kolumną, zamrażarki i kuchni wraz z 

piekarnikiem do świetlicowej kuchni, namiotów i ławek oraz zakup strojów o 

charakterze reprezentacyjnym dla utworzonego w 2023r. Koła Gospodyń Wiejskich 

„Żelazna”. 

3) Otrzymaliśmy pomoc finansową na realizację zadania, pn.: „Aktywna integracja 

senioralna” w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów 

„Mazowsze dla Seniorów 2024”. Wartość zadania została określona na kwotę 49.500 zł. 

Otrzymaliśmy 39.100,05 zł. 

4) Kolejna umowa dotyczyła zadania związanego z modernizacją wielofunkcyjnego 

boiska przy Publicznej Szkole Podstawowej w Pilawie w ramach programu „Mazowsze 

dla sportu 2024”. Otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 226.724 zł wartość 

zadania została określona na kwotę 498.703,51 zł. Boisko jest konieczne do 

modernizacji, już rozmawialiśmy o tym w tamtym roku, dlatego złożyliśmy wniosek 

jak tylko pojawiła się możliwość. Chcemy rozebrać tam trawę syntetyczną wraz z 

wywiezieniem do utylizacji, wykopać bramki i słupy, wykonać nową  nawierzchnię, 

zagęścić podbudowę pod warstwy konstrukcyjne, wykonać nawierzchnię z tłucznia 

kamiennego i wykonać nawierzchnię poliuretanową składającej się z dwóch warstw – 

nośnej oraz użytkowej o łącznej powierzchni 1205,61 m2 oraz zakup i montaż 

wyposażenia. 

5) Umowa na realizację zadania, pn. „Zakup pojazdu do czyszczenia ulic na mokro w 

mieście Pilawa” w ramach programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2024”. 

Zgodnie z uchwałą antysmogową mamy również obowiązek oczyszczania ulic w 

mieście na mokro. Byłą możliwość wystąpić z wnioskiem i otrzymaliśmy 199.986 zł, 

wartość tego zadania określiliśmy na prawie 300 tyś zł. Będziemy chcieli zakupić 
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urządzenie, które będzie przeznaczone do działań polegających na oczyszczaniu ulic w 

mieście Pilawa. Główne zadania pojazdu obejmują usuwanie z nawierzchni dróg, 

chodników oraz innych powierzchni miejskich, skutków zanieczyszczeń po 

intensywnych opadach deszczu, usuwania kurzu i pyłu w okresie letnim, usuwania liści 

oraz zanieczyszczeń pozimowych i innych, wykorzystując technologię czyszczenia na 

mokro. Czyli raz: mamy obowiązek sprostać wymaganiom uchwały antysmogowej, ale 

też ma nadzieję też, że jak się uda ten pojazd zakupić to pomoże on w utrzymaniu 

estetyki miasta oraz poprawie jakości życia mieszkańców. 

6) Zostały podpisane dwie umowy ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w 

zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Tak jak 

wcześniej wspominała wcześniej radnym, projekt dotyczył przebudowy drogi gminnej 

w miejscowości Kalonka w tzw. Zawadkach. Mamy tam projekt przygotowany i wobec 

tego wystąpiliśmy o dofinansowanie. Założeniem programu jest finansowanie pół na 

pół, dostaliśmy 200.000 zł, planowana wartość inwestycji to 551.651 zł, przetarg 

pokaże koszt inwestycji. Kolejne zadanie w ramach tego programu, dotyczy 

przebudowy drogi w miejscowości Lipówki na dł. 350mb. Chcemy wykonać ul. 

Wodociągową. Otrzymaliśmy wsparcie 180.000 zł kosztorysowa wartość zadania to 

blisko 500 tyś zł.  

7) Zostały podpisane umowy, w ramach których Samorząd Województwa Mazowieckiego 

dofinansowuje ochotnicze straże pożarne w ramach programu „Mazowieckie strażnice 

OSP” – edycja 2024. Pozyskaliśmy 40.000 zł, gdzie również chcemy wykonać 

częściowy remont strażnicy, chcemy tam poprawić łazienki. Kolejne zadanie związane 

z OSP jest związane z zakupem sprzętu, wyposażeniem oraz umundurowaniem 

galowym dla wszystkich jednostek terenu Gminy Pilawa, zgodnie ze złożonymi do nas 

wnioskami. Jest tu również finansowanie pół na pół, czyli maksymalnie mogliśmy 

uzyskać 40.000 zł i tyle otrzymaliśmy, wartość zadania określiliśmy na 82.529zł, 

 Niezależnie od tego realizujemy rozpoczęte zadania. Jesteśmy blisko zakończenia 

rozbudowy budynku Urzędu. Trwają procedury odbiorowe. Były już wszystkie instytucje, to co 

najważniejsze – Straż dała nam pozytywną opinię, Sanepid również, więc ma nadzieje, że to już 

niedługo. W tej chwili jest kwestia przewożenia mebli, chociaż wykonawca jeszcze cały czas 

jest w środku.  

 To co najbardziej Państwa interesuje, to kwestia budowy dróg w ramach ogłoszonego w 

tamtym toku zamówienia publicznego, wykonawca starał się przygotować front robót pod 

kładzenie masy, wiecie że dopiero teraz masa ruszył, bo otaczarnie były nieczynne uwagi na 

sezon zimowy. Już dzisiaj w Żelaznej ma być kładziona masa, muszą położyć pierwszą 

warstwę, żeby móc położyć krawężnik, żeby wiedzieć, na jakiej wysokości i dopiero będą 

układać z kostki pobocze utwardzone. Prawdopodobnie jutro będzie lana pierwsza warstwa 

nawierzchni na ul. Szkolnej w Gocławiu. Wykonawca zapewnia, że jak otaczarnie ruszą, to ma 

dwie firmy, z którymi nawiązał współpracę i w najbliższym czasie powinno to wszystko być 

zakończone. Prawie wszystkie ulice są przygotowane do tego, żeby położyć masę asfaltową, 

więc mamy roboty na ul. Spacerowej w Trąbkach, w Żelaznej, w Gocławiu, w Łucznicy na 

Hutę Anglię, w Pilawie na ul. Południowej, ul. Wyszyńskiego w stronę targowiska. Przed nami 

jeszcze drugi etap, ale czekamy jeszcze cały czas na informacje dotyczące pompowni na ul. 

Spacerowej w sąsiedztwie stadionu w Pilawie, bo mamy problem z odwodnieniem tego terenu i 

tej drogi. Wymaga to troszkę innego podejścia, więc to jeszcze przed nami. Myśli, że w 

najbliższym czasie to zamówienie ogłosimy.  

 Dodała, że wspominała o przetargach, które były ogłoszone, jest to koniec kadencji, 

więc chcielibyśmy maksymalnie puścić wszystkie zadania inwestycyjne, które mamy 

zaplanowane, właśnie po to, żeby ten czas, który będzie odrobiną przestoju nie zaważył na 

realizacji naszych zadań. Stąd Pani Skarbnik dziś informowała o wszystkich środkach, które 

otrzymaliśmy i które dziś wprowadziliśmy do budżetu właśnie po to, żebyśmy mogli te 

wszystkie procedury przeprowadzać.  
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 Jest jeszcze jedna bardzo miła informacja. Wczoraj miała przyjemność z Dyrektorem 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Pilawie Panią H. Gajowniczek uczestniczyć w gali 

ogólnopolskiej Samorządowy Lider Edukacji, gdzie wyróżniane i nagradzane są samorządy, 

które w ramach Polskich Małych Ojczyzn tworzą przestrzeń dla rozwoju nowoczesnej edukacji, 

wspierają szkoły. Bierze się pod uwagę zarówno inwestowanie, nowatorskie podejście i 

działania w zakresie zarządzania oświatą. Otrzymaliśmy w tym roku certyfikat Samorządowy 

Lider Edukacji i trzymaliśmy również wyróżnienie nadzwyczajne, a Szkoła w Pilawie 

otrzymała certyfikat doskonałości za realizacje swoich zadań.  

 Pytań do sprawozdania nie było. 

 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 Wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 

14. Sprawy różne. 

 Sołtys wsi Lipówki Pan Ł. Kamiński powiedział, że fundusz sołecki był powołany 

przez Radę jakiś czas temu po to, żeby jednoczyć miejscowość, wspierać lokalne, oddolne 

inicjatywy, finansować te rzeczy, których gmina sfinansować nie może lub najzwyczajniej w 

świecie niema na to funduszy. Z takich naprawdę super rzeczy, które przynajmniej w sołectwie 

Lipówki to są kontenery dla klubu sportowego, doposażenie dla Koła Gospodyń Wiejskich w 

przeogromną ilość sprzętu, który służy tak naprawdę promocji na wszelkich przedsięwzięciach 

współorganizowanych z gminą takich jak jarmarki, eventy. Tak naprawdę te pieniądze wracały 

do społeczeństwa i powodowały, że te społeczności lokalne żyły. Sołtys zaapelował do radnych, 

żeby w przyszłym roku przemyśleli tę decyzję i wyodrębnili ten fundusz sołecki, bo nie można 

powiedzieć, że te pieniądze były wydawane na siłę.  W sołectwie Lipówki, bo za to sołectwo 

może ręczyć, bardzo wiele tych środków zostało w bardzo pożyteczny sposób zużytych.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy sołtys wie, jak duże środki były dołożone 

do funduszy sołeckich, żeby postawić chociażby kontenery na boisku? 

 Sołtys odpowiedział, że ma świadomość tego. 

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że fundusz sołecki, to nie są duże pieniądze i tak 

naprawdę do większości tych wszystkich inwestycji z funduszu sołeckiego dokładała olbrzymie 

środki i to nie do jednego sołectwa, a wszystkich praktycznie. To, że Pan Sołtys mówi, że te 

środki później wracały to tak, wracały, tylko, że nakład samorządu był zawsze drugie tyle. 

Wiele sołectw, żeby wydać te pieniądze wymyślała pewne inwestycje na siłę. Nie oszukujmy 

się – tak było.  

 Radny M. Zawadka podkreślił, że fundusz sołecki, to nic innego, tylko jest to część 

budżetu gminnego. Nie wie jak w Lipówkach, bo nie był tam na zebraniu, ale w większości 

sołectw było tak, ze przychodziło 5-10 osób i to jednoczyło sołectwo i dużo dobrego było? Już 

nie będzie mówił, w jakim stanie przychodzili, co niektórzy i krzyczeli.  

 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak dodała, że założenia funduszu 

sołeckiego „jednoczymy sołectwo”, było taki, że budżet dokłada, a wsie pomagają. Generalnie 

polegało to na tym, że my robiliśmy wszystkie zapytania, czasem nawet sołtysi nie mieli 

pomysłu. Wyposażyliśmy świetlice wiejskie, a zakup dla kół gospodyń wiejskim nie jest 

naszym zadaniem własnym. Dokładaliśmy do MIASów z funduszy sołeckich. Fundusz sołecki 

miał z założenia fajną zasadę, że jednoczymy sołectwo, że miało się coś zadziać na sołectwach. 

Na naszym terenie się nie zadziało. Przychodził, tak jak radny Pan M. Zawadka mówił, góra 20 

osób, na końcowych zebrania, sołtysi, którzy są dłużej wiedzą, że to było wymyślanie na siłę, 

nie mówiąc o tym, że w niektórych sołectwach te rzeczy jeszcze nie były rozpakowane.  
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 Radny K Gawryś zaznaczył, że sołectwa nadal są dofinansowane z budżetu gminy 

mimo braku funduszu sołeckiego i te sołectwa nadal żyją, tam nie ma żadnego podziału ani 

jednoczenia ich. Wszystkie rozsądne potrzeby są nadal przez Radę akceptowane.  

 Sołtys wsi Lipówki powiedział, że potrzeby są w miarę możliwości spełniane, ale chciał 

powiedzieć, że tych pieniędzy już nie ma. 

 Radny K. Gawryś powiedział, że te pieniądze są. 

 Sołtys odpowiedział, że nie są one z funduszu sołeckiego.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej wyjaśniła, że to nie ma znaczenia, czy jest fundusz 

sołecki czy nie, bo to nadal są pieniądze gminne z budżetu gminy.  

 Sołtys odpowiedziała, że ma tego świadomość, niemniej jednak my, jako lokalne 

społeczności jeżdżąc na różne eventy promujemy naszą gminę, przy współpracy z samorządem.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała na jakie eventy jeżdżą mieszkańcy Lipówek 

reprezentując Miasto i Gminę Pilawa, nie mówiąc o Kole Gospodyń Wiejskich, bo z funduszu 

sołeckiego nie ma finansowała KGW.  

 Sołtys odpowiedział, że jako klub sportowy też z herbem Pilawy na koszulkach. 

 Przewodnicząca odpowiedziała, że klub sportowy jest także finansowany z budżetu.  

 Radny M. Andrzejczyk powiedział, żeby nie dokuczać sołtysowi, bo być może nie zna 

zasad. Najważniejszym celem funduszu było to, żeby mieszkańcy sołectwa sami wybierali na co 

chcą przeznaczyć środki. Jest to najważniejsza część. Jeżeli mieszkańcy zgłaszają takie 

potrzeby, nie tylko przez radnego, czy sołtysa i wnioski są uzasadnione też te wnioski mogą być 

w budżecie uwzględnione. Samo decydowanie na zebraniu o tym, też dawało ludziom poczucie 

prawa do decydowania o swojej miejscowości.  Te pieniądze, czy one są z funduszu sołeckiego, 

czy nie to one są w budżecie. Nie chciałby mówić o wszystkich, ani tylko o Lipówkach, ale 

rzeczywiście niektóre rzeczy były może niezasadne, a tak naprawdę nie można było tego 

skorygować, bo ktoś tak uchwalił i tak musiało być. Jest tak skomplikowana sprawa, niby 

prosta, a skomplikowana. Jeżeli radny M. Zawadka mówi, że na zebranie przychodzi 5 osób, 

czy 5 osób decyduje o tym co jest robione, niestety na tym polega demokracja, że jeżeli 

przyjdzie 10, czy 5 osób na zebranie wiejskie, bo to jest ta aktywna część miejscowości i w 

miarę rozeznania, bo zakłada, że rozeznali potrzeby miejscowości, jest to projekt, który 

reprezentuje większą część mieszkańców, to OK. W jednych miejscowościach było to 

właściwe, w innych po drugim - trzecim roku zaczęto o tych pieniądzach niewłaściwie 

decydować na co mają iść. Ktoś sobie robi piłko-chwyty do koszykówki na łące, to rzecz nie 

jest zasadna, wiec dlatego większość radnych zdecydowała, żeby funduszu nie wyodrębniać. 

Radny stwierdził, że idea funduszu sołeckiego jest w porządku i tak powinno być, że ludzie 

decydują na co są wydają środki.  

 Burmistrz oznajmiła, że chciałaby się odnieść, chociaż prawie wszystko zostało 

powiedziane. Powiedziała, że trzeba uświadomić sobie pierwszą podstawową rzecz - zdania z 

funduszu sołeckiego mogą być wydatkowane wyłącznie na zadania stanowiące zadania własne 

gminy, mają służyć poprawie życia mieszkańców i być zgodnie ze strategią rozwoju gminy. 

Problem polega na tym, że jest to pula ok. 500.000 zł. Jak ma uchwalony budżet, i jeżeli jest 

wyodrębniony fundusz sołecki to te pieniądze są przez cały czas zamrożone w budżecie, bo nie 

może ich wydatkować. Oczywiście idea była słuszna, pamięta, jak ten fundusz wprowadzano, to 

było też przed jakimiś wyborami, na jakimś ogólnopolskim spotkaniu z sołtysami, bo był dzień 

sołtysa i ci co „siedzą na górze” przyjechali i oznajmili, że uchwalają fundusz sołecki, tylko 

zapomnieli dodać, że są to środki z budżetów gmin. Problem polega na tym, że jeśli jest 

ustalony fundusz w określonej wysokości, bo zależy on od liczby mieszkańców, to jest on 

zamrożony na cały rok. O ile na początku funkcjonowania funduszu był on fajny, bo wydawało 

nam się, że ludzie mocno się zaktywizują, to z wyjątkiem drobnych zakupów, wszystko 

realizował Urząd. Było dla niej niepokojące, że przy 800 mieszkańcach miejscowości, 

reprezentacja jest 10osobowa. Osoby, które przychodzą wymyślają, co by tu jeszcze, jeden 
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przez drugiego, nie słuchają racji. Jeżeli uchwalimy fundusz sołecki to jest to dla nas wiążące. 

Wnioski zgłoszone przez mieszkańców, muszą być zrealizowane w danym roku, pod 

zagrożeniem straty tych pieniędzy. Do Lipówek nie ma uwag, bo tam zawsze większa część 

mieszkańców przychodziła i było podejście rozsądne. W innych miejscowościach naprawdę 

było to wymyślane i w związku z tym większość gmin próbuje zrezygnować z tego funduszu, a 

część już zrezygnowała. To co jest istotne, to jest też ten budżet gminy, tylko wrzucony do 

określonej szufladki. Jeżeli przez cały rok nie możemy się z kimś dogadać, to te pieniądze leżą, 

do października, listopada, do grudnia i nawet mając problemy finansowe przy wnioskach - dziś 

też wkładaliśmy 10 wniosków do budżetu, do każdego wniosku trzeba dołożyć wkład własny, 

żeby można było mówić o zamówieniu publicznym i wyborze wykonawców – w przypadku 

funduszu sołeckiego – jego ruszyć nie możemy. On jak jest uchwalony, to ma leżeć, chociaż nie 

moglibyśmy się dogadać i nie mogli tego wykonać, nie może z tych pieniędzy pożyczyć sobie 

na inne zadania, a tak się dzieje w budżecie, że my sobie pożyczamy, przerzucamy z jednej 

szufladki do drugiej, robimy zmiany w budżecie, bo to nam ułatwia realizację nałożonych na 

nas zadań i spełnianie oczekiwań mieszkańców. Natomiast w przypadku tego funduszu, nie ma 

takiej możliwości. Słusznie zostało zauważone, że zarówno klub sportowy z Lipówek, jak i inne 

kluby są dotowane, wasz klub jest finansowany wprost z budżetu gminy na bazie faktur. Każdy 

klub dostaje od nas pieniądze i jest obowiązek promocji Miasta i Gminy Pilawa i nikt tu łaski 

nie robi. Kluby mają obowiązek promowania Gminy, bo inaczej nie dostałyby żadnych 

pieniędzy. Natomiast tak jak Pani Skarbnik zauważyła, kół gospodyń w żaden sposób nie 

możemy finansować, one muszą same starać się o różne pieniądze i dotacje, bo nam nie wolno 

na ten cel wydać złotówki. Też obserwuje, co się dzieje w innych gminach, tak jak Pani 

Skarbnik zauważyła, w wielu sytuacjach jest tak, że to mieszkańcy sami zakupują krzaczki i 

sami robią całe miejsce zielone własnymi rękoma. U nas to się nie zdarza. Takich rzeczy nie 

ma, bo za wszystko musimy zapłacić, rzeczywiście to nas zawsze więcej kosztuje. Tak jak 

zostało tu powiedziane, to co realizujemy w oparciu o nasze możliwości finansowe realizujemy 

zgodnie z wnioskami mieszkańców, sołtysów, radnych rad sołeckich, na ile jesteśmy w stanie. 

Jeżeli rzeczywiście jest potrzeba, to myśli, że Pan Sołtys wie, że staramy się reagować na 

potrzeby i próbujemy w miarę możliwości i środków finansowych też dawać pieniądze na różne 

potrzeby. Wspieramy inicjatywy kół gospodyń wiejskich, czy rad sołeckich, nawet w postaci 

tych pikników, które są, też próbujemy to wspierać. Na miarę możliwości idzie to od nas, czy 

poprzez MGOK, więc też wydajemy te pieniądze i nie można powiedzeń, że tak się nie dzieje. 

Ostatnie dwa lata pokazały, że nie możemy wydzielić funduszu dla jednej miejscowości, 

musimy dla wszystkich.  Później się okazało, że tak naprawdę nie mają na co wydawać te 

poszczególne sołectwa pieniędzy. Poza tym, jak nam brakuje generalnie tych pieniędzy to jest 

to też problem. Zaznaczyła, że ani miasto Pilawa, ani Osiedle Czechy, zgodnie z przepisami, nie 

ma możliwości korzystania z takiego funduszu, bo ustawa założyła fundusz sołecki tylko na 

wsiach. Też mieliśmy niejednokrotnie dyskusje, dlaczego na wsiach można, a tu nie, no bo tak 

to zostało zapisane. Na miarę naszych możliwości staramy się reagować na największe 

potrzeby. W każdym roku wszystkie pieniądze moglibyśmy wdać na równanie i poprawę dróg, 

ale były takie miejscowości, które uznały, że tak trzeba to poprawić, przeznaczając pieniądze, 

nawet na kanalizację były w Trąbkach przeznaczone pieniądze, a niektórzy to wymyślali. 

Najgorsze jest dysponowanie budżetem przez 8-10, czy 12 osób, to trudno powiedzieć, że to jest 

ta reprezentacja mieszkańców, bo były to przypadkowe osoby, nie koniecznie nawet w 

niektórych przypadkach wiedzące o co chodzi. Nie przejmowałaby tym tak bardzo, bo jest to 

ten sam budżet, który my mamy i tak jak Państwo wiedzą, staramy się na miarę możliwości, a 

to już radni pilnują, żeby każda miejscowość coś dostała, jeżeli jest to naprawdę potrzebne i na 

ile mamy, staramy się reagować. Poza tym, to co jest ważne, to co się niektórym wydawało, 

chociażby korzystanie z obiektów – nasz budynek, my kupiliśmy z funduszu sołeckiego, jako 

gmina, bo to nasz budżet  i jest to nasz wspólny majątek. Teraz jeżeli idzie np. do Lipówek, czy 

do Łucznicy skorzystać z obiektu, musi za niego zapłacić, a mieszkańcy uważają, że im się 

należy za darmo, bo kupili to z funduszu sołeckiego. A czym się mieszkaniec od niej różni, nikt 

swojej złotówki do tego nie dołożył. Wszystko idzie z budżetu gminy, z naszych wspólnych 

środków. Wszystko i tak sprowadza się do budżetu gminy.  
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 Sołtys wsi Lipówki Pan Ł. Kamiński podziękował za wyjaśnienia. Dodał, że szkoda, że 

radni są tacy oporni w sprawie funduszu sołeckiego. Rozumie ich punkt widzenia.  

 Radny M. Jarosławski oznajmił, że Pani Burmistrz chyba już wszystko powiedziała. 

Dodał, że był inicjatorem tego, żeby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego. Poprosił Sołtysa wsi 

Lipówki i wszystkich sołtysów, żeby jednoczyć ludzi i dbać o obiekty, szanować to, co 

otrzymali. Są to siłownie, budynki i nie wszędzie jest to elegancko zadbane, tak jakby sobie 

radni życzyli. Ludzie to mają i nie dbają i nie szanują tego, co właśnie radni i Pani Burmistrz 

przez wiele lat wypracowała dla wszystkich mieszkańców. Poprosił, żeby się nad tym skupić.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej przyznała rację radnemu M. Jarosławskiemu, bo 

praktycznie w każdej miejscowości są jakieś place zabaw, jest siłownia zewnętrzna, są jakieś 

miejsca zielone, w Lipówkach jest ładnie zagospodarowany teren, w Puznówce jest 

zagospodarowany tern. Nie wie czy zdarza się, żeby mieszkańcy poszli tam i opielili, posadzili 

jakieś rośliny sami z siebie, czy uporządkowali plac zabaw. 

 Burmistrz wtrąciła, że w Niesadnej i Łucznicy mieszkańcy dbają o miejsca użyteczności 

publicznej.  

 Przewodnicząca dodała, że wszystko opiera się na tym, że wszystko jest zgłaszane do 

Urzędu i trzeba za wszystko zapłacić. Zastanówmy się nad tym troszeczkę. Radny M. 

Jarosławski dobrze powiedział, prosi dbać o nasze wspólne dobro. Bo czy ona pójdzie do 

Lipówek skorzystać z terenu, czy mieszkańcy Lipówek przyjdą do Pilawy, to wszystko jest 

naszych mieszkańców.  

 

15. Zamknięcie sesji. 

 Z okazji zbliżających się świąt Przewodnicząca Rady Miejskiej złożyła najlepsze 

życzenia, zdrowia, spokoju i spędzenia tego czasu ze swoimi najbliższymi.  Wobec wyczerpania 

porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka zamknęła 

LXXVIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Protokół sporządziła: 

 E. Lemieszkiewicz 

 

 

 

 


